
 

   

 

Zápis 10. zasadnutia Koordinačnej platformy Rady vlády SR 

pre vedu, techniku a inovácie (ďalej aj „KP“) 

 

 

 

08. októbra 2024, 13:00 -15:00 

Online 

 

10. zasadnutie KP bolo online zasadnutie, ktoré bolo zamerané na informácie o stave aktualizácie 

súhrnnej správy stratégie inteligentnej špecializácie RIS3. Podklady na zasadnutie KP boli členom 

zaslané elektronicky dňa 02.10.2024, a to v nasledovnom rozsahu: 

 

• Program 

• Prezentácia k Informácii o stave aktualizácie súhrnnej správy stratégie inteligentnej 

špecializácie RIS3 

 

Program 

1. Privítanie a otvorenie zasadnutia  

2. Informácia o stave aktualizácie súhrnnej správy stratégie inteligentnej špecializácie 

RIS 3   

3. Rôzne  

4. Záver  

 

 

 

 

 

 

 



 

   

 

 

Priebeh 10. zasadnutia KP 

 
Bod 1 – Otvorenie rokovania, overenie uznášaniaschopnosti KP 

Privítanie/otvorenie rokovania 

 

Predseda KP privítal členov na 10. zasadnutí Koordinačnej platformy a poďakoval im za ich účasť.  

 

Predseda KP otvoril zasadnutie. 

 

• Program 10. zasadnutia bol zameraný na:  

o Informáciu o stave aktualizácie súhrnnej správy stratégie inteligentnej špecializácie RIS 3. 

 

Overenie uznášaniaschopnosti Rady 

KP je uznášaniaschopná, ak je prítomná nadpolovičná väčšina všetkých jej členov. 

 

Predseda uviedol, že na zasadnutí KP bolo prítomných 27 členov a konštatoval teda, že KP je 

uznášaniaschopná. 

Zároveň upozornil na nahrávanie celého zasadnutia za účelom zhotovenia zápisnice a 

oboznámenia neprítomných s obsahom a priebehom zasadnutia. 

 

Schvaľovanie programu 10. zasadnutia  

• Program zaslaný dňa 02.10.2024 členom 

• Návrhy na doplnenie/zmenu programu neboli zo strany členov písomne predložené. 

 

Predseda KP vyzval na predloženie návrhov a následne zahájil hlasovanie o programe. 

 

Spôsob hlasovania: súhlas jednoduchej väčšiny prítomných členov KP 

Záver:  

Predseda konštatoval, že Program 10. zasadnutia bol jednoduchou väčšinou schválený bez 

pripomienok. 

 

Schvaľovanie overovateľa zápisnice - návrh na overovateľa zápisnice bol p. Imrich Barák 

zastupujúci Agentúru pre podporu výskumu a vývoja. 

 

Predseda KP zahájil hlasovanie. 

Spôsob hlasovania: súhlas jednoduchej väčšiny prítomných členov KP  

Záver:  



 

   

 

Predseda KP konštatoval, že p. Barák bol ako overovateľ zápisnice z 10. zasadnutia KP jednoduchou 

väčšinou schválený. 

  

 

Následne predseda KP predniesol aktualizáciu od posledného zasadnutia: 

 

Vysvetlil, že sa podarilo spustiť dva finančné nástroje v Investícii 6 – Seed a rozvojový kapitál. Vo 

výzve pre excelentných výskumníkov R2-R4  Výskumná agentúra zazmluvňuje posledné projekty.  

S MH SR VAIA vyhlásila novú výzvu v Investícii 4 - Dekarbonizácia ekonomiky (TRL 4-8). Uzavreli sa 

výzvy na podporu ERC visiting grantov a matching granty so súkromným sektorom. 

Sfinalizovaný text Súhrnnej správy RIS3 bol zaslaný na pripomienkovanie všetkým doménovým 

pracovným skupinám. Na záver dodal, že VAIA pracuje na paragrafovom znení nového zákona o VVaI 

(hotový na cca 80%) a tento mesiac predloží zákon do neformálneho pripomienkového konania, 

ktorý bude zaslaný aj členom KP.  

 

 

Bod 2 – Informácia o stave aktualizácie súhrnnej správy stratégie inteligentnej 

špecializácie RIS 3   

 

Predseda KP otvoril druhý bod.  

 

Predseda KP uviedol, že začínajúce zasadnutie Koordinačnej platformy bude venované detailnej 

prezentácii návrhu Súhrnnej správy, metodike jej prípravy a predstaveniu jednotlivých domén a 

prioritných oblastí ich koordinátormi. Dodal, že aktualizácia Súhrnnej správy je plánovaným 

krokom vychádzajúcim z podstaty procesu podnikateľského objavovania, ktorý je základom pre 

definovanie priorít na základe potrieb, potenciálu a výkonnosti jednotlivých oblastí výskumu, 

vývoja a inovácií. Tento dokument reaguje na zmeny, ktoré sa udiali od prípravy poslednej Súhrnnej 

správy. Jeho príprava začala v roku 2023 vytvorením pracovných skupín v jednotlivých doménach a 

určením koordinátorov zodpovedných za dialóg s významnými aktérmi v sektoroch 

reprezentujúcich jednotlivé domény. Predseda KP na záver doplnil, že cieľom prezentácií bude 

priblížiť členom proces prípravy a výsledok práce jednotlivých pracovných skupín vo forme návrhu 

prioritných oblastí pre obdobie rokov 2025-2027.  

 

Predseda KP odovzdal slovo p. Jakubovi Michalovi, ktorý predstavil metodiku aktualizácie 

Súhrnnej správy.  

J. Michal predstavil metodiku aktualizácie domén SK RIS3 2021+. Predstavil zmeny oproti 

pôvodnému EDP procesu ako otvorenejší a transparentnejší prístup k zapojeniu expertov do 

aktualizácie RIS3, nelimitovaný počet zasadnutí a zjednotenie štruktúry dokumentu.  

 

Predseda KP po ukončení prezentácie odovzdal slovo p. Veronike Páleníkovej, koordinátorke 

domény Zdravé potraviny a životné prostredie. 



 

   

 

V. Páleníková predstavila výsledok aktualizácie v jej doméne. Vysvetlila aj ako jej doména pracovala 

pri práci s prioritnými oblasťami a ich redukcii.  

Na záver avizovala posledné stretnutie doménovej pracovnej skupiny v Nitre 22.10.2024. 

 

Predseda KP po ukončení prezentácie odovzdal slovo p. Ronaldovi Blaškovi, koordinátorovi 

domény Inovatívny priemysel.  

R. Blaško predstavil fungovanie jeho doménovej pracovnej skupiny, zapojenie aktérov a frekvenciu 

zasadnutí. Následne predstavil štruktúru aktualizovanej domény, redukciu prioritných oblastí ako 

aj tematických oblastí podpory.  

Na záver avizoval posledné zasadnutie doménovej pracovnej skupiny na VAIA 21.10.2024. 

 

Predseda KP po ukončení prezentácie odovzdal slovo p. Martinovi Polákovi, koordinátorovi 

domény Mobilita. 

M. Polák predstavil fungovanie jeho doménovej pracovnej skupiny, zapojenie aktérov a frekvenciu 

zasadnutí. Následne predstavil štruktúru aktualizovanej domény, redukciu prioritných oblastí ako 

aj tematických oblastí podpory.  

Na záver avizoval posledné zasadnutie doménovej pracovnej skupiny na VAIA 21.10.2024. 

 

Predseda KP po ukončení prezentácie odovzdal slovo p. Jurajovi Kubicovi, vizionárovi domény 

Digitálna transformácia. 

J. Kubica predstavil fungovanie jeho doménovej pracovnej skupiny, zapojenie aktérov a ako sa 

vysporiadal so snahou o pretvorenie domény z vertikálnej na horizontálnu. Následne predstavil 

štruktúru aktualizovanej domény, zmeny názvov prioritných oblastí ako aj redukciu tematických 

oblastí podpory. Následne avizoval posledné zasadnutie doménovej pracovnej skupiny na MIRRI 

23.10.2024. 

 

Predseda KP po ukončení prezentácie odovzdal slovo p. Petre Zappe, koordinátorke domény 

Zdravá spoločnosť.  

P. Zappe predstavila výsledok aktualizácie v jej doméne. Vysvetlila ako jej doména pracovala 

s prioritnými oblasťami a ich redukciou. Vysvetlila spôsob prioritizácie v doméne Zdravá spoločnosť 

a predstavila jednotlivé prioritné oblasti. Následne avizovala posledné zasadnutie doménovej 

pracovnej skupiny na VAIA 22.10.2024. 

 

Predseda KP odovzdal slovo p. Jakubovi Michalovi, ktorý doplnil predstavenie identifikovaných 

synergií a komplementarít medzi jednotlivými doménami.  

 

Predseda KP po ukončení prezentácie odovzdal slovo p. Andrei Uhrínovej, ktorá predstavila 

ďalšie kroky pri aktualizácii, proces pripomienkovania dokumentu ako aj proces schvaľovania 

dokumentu vládou SR. Celá prezentácia je dostupná ako príloha tohto zápisu.  

 



 

   

 

Predseda KP následne uviedol, že k materiálu už boli doručené pripomienky od Klubu 500 

a odovzdal slovo T. Gregorovi aby ich predstavil.  

Pripomienka č.1: Pracovné skupiny sa dostatočne nevenovali jednotlivým tematickým oblastiam.  

Práve tieto oblasti, tak ako sú napísané, budú zneniami výziev a nič iné nebude môcť byť podporené. 

Problémom je, že kým východiskový a cieľový stav v materiáli popisujeme, tematická oblasť 

podpory (znenie výziev) je bez akéhokoľvek popisu a len s názvami. 

 

Predseda KP k pripomienke uviedol, že tematická oblasť vychádza z východiskového stavu a jej 

podpora musí viesť k naplneniu cieľového stavu. Pri príprave výzvy sa berie do úvahy tematická oblasť 

v tomto kontexte. 

Dodal, že z tohto dôvodu na to upozornil aj v rámci inštrukcie pre pripomienkovanie návrhu 

Súhrnnej správy a následne poprosil o identifikovanie všetkých potenciálnych doplnení 

chýbajúcich väzieb. Zároveň upozornil, že  bol vytvorený aj Slovník pojmov za účelom 

predchádzania nejednoznačného výkladu. Tento rovnako radi doplníme na základe vašich 

pripomienok.  

 

Pripomienka č.2: Aby sme sa podrobnejšie venovali zneniu jednotlivých tematických oblastí tak, aby 

zodpovedali potrebám ekonomiky a tiež aby neobsahovali duplicity (aby prioritné témy boli 

popresúvané do súvisiacich domén) - (napríklad tematickej oblasti podpory v prioritnej oblasti 

„Automatizácia a robotizácia výroby a služieb“ nie je automatizácia uvedená v žiadnej 

téme, v rámci logistiky by mali byť podporované len SW riešenia a nič iné, tematické oblasti 

podpory v doméne „Digitálna transformácia Slovenska“ sú duplicitné v oblasti energetiky 

ale aj v oblasti senzorov (tie sú aj v priemysle aj v zdraví), oblasť zdravia je vo väčšine 

prípadov definovaná všeobecným, nie tematickým prístupom s využitím všeobecných 

slovných spojení najmä a napríklad, ....)    

Predseda KP k pripomienke uviedol, že žiada členov, aby v rámci pripomienkovania predložili 

konkrétne návrhy na doplnenia, úpravy a precizovanie jednotlivých častí dokumentu aj s 

odôvodnením. Tieto návrhy budú predmetom vyhodnotenia a diskusie na zasadnutí pracovných 

skupín, ktoré sa uskutočnia od 18.10. - 23.10.2024. Zdôvodnenie je veľmi dôležité práve pre diskusiu 

s ostatným členmi pracovnej skupiny. 

  

Pripomienka č.3: Aby v rámci finálnej štruktúry materiálu bola každá jedna tematická oblasť 

popísaná niekoľkými vetami tak, aby žiadatelia vedeli čo si majú pod ňou predstaviť. 

Predseda KP k pripomienke uviedol, že do dokumentu bol za týmto účelom doplnený Slovník 

pojmov, v rámci ktorého sú použité rozpracované pojmy. Ďalej uviedol, že uvítame doplnenia vo 

forme pripomienok, ktoré budú rovnako predmetom vyhodnotenia a diskusie na zasadnutiach 

pracovných skupín.  

J. Michal ozrejmil, že štruktúra súhrnnej správy bola vypracovaná v spolupráci s členmi pracovných 

skupín a neboli voči nej vznesené na zasadnutiach zásadné pripomienky. Ohľadne predpokladanej 

zmeny vertikálnej domény digitalizácia na horizontálnu vysvetlil, že sa jedná o politické 

rozhodnutie a požiadal o zaslanie konkrétnych pripomienok, ktoré môžu byť zapracované do 

súhrnnej správy.  



 

   

 

 

Predseda KP otvoril diskusiu    

 

T. Gregor sa spýtal, či je pri doménach možná všeobecná podpora infraštruktúry podobne ako 

v doméne zdravá spoločnosť. 

J. Michal k pripomienkam T. Gregora uviedol, že VAIA je otvorená konkrétnym pripomienkam, ku 

konkrétnym témam a konkrétnym vetám.  

P. Zappe vysvetlila, že v doméne zdravá spoločnosť je budovanie výskumnej infraštruktúry 

prostriedok k vytvoreniu systému biobankovania, klinického výskumu a genomiky.  

P. Fodrek pochválil kvalitu samotného materiálu. Vysvetlil, že z pohľadu Republikovej únie 

zamestnávateľov je veľmi správne zúženie samotnej domény. Vyzval na konštruktívny pohľad na 

pripomienky Klubu 500 a vyzval k došpecifikovaniu materiálu a explicitnému spomenutiu 

automatizácie. K tretej prioritnej oblasti domény priemysel požiadal o došpecifikovanie pre výskum 

progresívnych technológií určených na spracovanie kovových a nekovových konštrukčných 

materiálov s fokusáciou na životné prostredie. K energetickej bezpečnosti nemal pripomienky.  

R. Ševčík v reakcii na pripomienky T. Gregora takisto požiadal o opis jednotlivých prioritných 

oblastí, aby boli zrejmejšie aj pre poskytovateľov financií. Následne poukázal na nedostatočné 

pokrytie výziev z Horizont Európa v rámci RIS 3 ako napríklad polovodiče či vesmírna ekonomika.  

J. Wagner upozornil na krátkosť času na pripomienkovanie členmi ako aj na ich vyhodnotenie. Na 

záver predniesol názor, že vývoj a výskum senzorov nepatrí do portfólia zdravotníctva ale domény 

priemyslu. Následne sa pýtal, prečo pri spracovaní polotovarov s vyššou pridanou hodnotou sa  

orientuje len na oblasť automobilový priemysel. 

A. Uhrínová uviedla, že v dokumente je doplnený slovník pojmov a prosí členov o jeho kontrolu. 

Ľ. Magdolen navrhol, či výklad jednotlivých pojmov nerobiť pod čiarou. Následne upozornil J. 

Wagnera, že cieľom RIS 3 nie je pokryť všetky hospodárske aktivity na Slovensku ale špecializácia.  

J. Michal v reakcii na R. Ševčíka uviedol, že ním opísaný problém sa týkal aktuálne platnej RIS 3 a nie 

aktualizovanej, na ktorej sa aktuálne pracuje.  

R. Ševčík uviedol, že si nemyslí, že spomínaný problém s výzvami Horizon Europe sa v aktualizácii 

vyriešil.  

A. Uhrínová ozrejmila, že pokiaľ plánované výzvy prispievajú k naplneniu cieľového stavu, tak by 

nemal byť problém pri posudzovaní súladu s RIS3. Upozornila, že sa aktuálne pripravuje Predbežný 

plán financovania na rok 2025 s výhľadom na roky 2026-27. Práve v tomto čase vidí priestor na 

komunikáciu poskytovateľov s doménovými pracovnými skupinami pri príprave výziev.  

T. Gregor požiadal o predĺženie času na pripomienkovanie.  

P. Zappe doplnila, že pri aktualizácii RIS3 úzko spolupracovala s Ministerstvom zdravotníctva ako 

budúcim poskytovateľom financií a to umožnilo spoluprácu na koncepčných materiáloch, čo 

následne ministerstvu uľahčí nastavovanie výziev.  

T. Gregor poukázal na príliš široké definovanie priorít v doméne zdravotníctva.  

P. Zappe vysvetlila, že v prioritnej oblasti 4.2. je definovaná prelomovosť aj s výzvou Od myšlienky 

k produktu.  

 



 

   

 

Predseda KP sa na záver diskusie poďakoval vizionárom a členom pracovných skupín za spoluprácu 

a aktívny prístup počas celého procesu aktualizácie.   

 

Záver:  

Predseda KP konštatoval, že Koordinačná platforma zobrala Informáciu o stave aktualizácie 

súhrnnej správy stratégie inteligentnej špecializácie RIS 3 na vedomie. 

 

 

Bod 3 – Rôzne 

 

Predseda KP otvoril bod rôzne a vyzval prítomných na prednesenie príspevkov a návrhov. 

Diskusia členov KP a priestor na otázky členov k bodu Rôzne programu.  

 

Bod 4 – Záver  

Poďakovanie prítomným za podnetné návrhy a spoluprácu.  

 

 

 

 


